
Při vzpomínce na Otakara Korce jsem 
v den slavnosti užil větu izraelského stát-
níka Menachema Begina, jejíž původ lze
jistě vystopovat mnohem hlouběji v ději-
nách: „Národ, který zapomene, je odsou-
zen si své dějiny prožít znovu.“ I já jsem
zastáncem myšlenky, že takovéto slav-
nosti nesmí zmizet. Zoufale potřebujeme
příklady opravdového života, opravdových
rozhodnutí na život a na smrt. To proto,
že dostatek zatemňuje mozek a tuk ničí
paměť. Je to takový živý a energetizující
zdroj. Víme, že z minulosti nelze žít, ale
pro dobrý a správný život potřebujeme
spojit a nést všechny jeho rozměry – svou
minulost, myšleno generačně i národně,
pochopení svého „evropského“ postavení
v současnosti ve všech aspektech od do-
tovaného německého mléka v obchodě
po ústavní bianko šek, ve kterém se po
nás chce, abychom předem podepsali, že
nám z rozhodnutí někde kdesi omezí
naše práva rozhodovat si o svých věcech
ve své zemi, až po plánování budoucnos-
ti, zda si koupit tady v Čechách byt, půdu
a co nechat naše děti studovat. Až příliš
jasně všechny tyhle otázky vyplynou na
povrch právě v osobě štábního kapitána
Otakara Korce. Před válkou dostal na-
bídku vést zavedenou rodinnou firmu,
přesto dal přednost splnění přísahy a svo-
bodě v boji. Narodil se v německém městě
uprostřed německých obyvatel, přesto
u něj nenajdeme kdovíjakou známku
nenávisti k tomuto národu – trpká život-
ní zkušenost ví, že ve válce není vítězů,
že umírají lidé, nikoli stratégové a poli-
tici. A nakonec otázka: Jak by to s ním
dopadlo, kdyby přežil a vrátil se? Nes-
končil by o pár kilometrů dál v Jáchy-
mově? Neudali a nevěznili by jej? Těžko
se neptat. 

pokračování na straně 2

. . .

Bruslení by mělo začít v prosinci
Nový zimní stadion v Nejdku by měl občanům začít sloužit začátkem letošní-
ho prosince.

„Věřím, že si na Mikuláše zabruslíme, ale všichni víme, jak složité to se stavbami bývá. Zku-
šební provoz je plánován na začátek prosince 2005,“ říká starosta města Luděk Sequens.

Ledová plocha stadionu bude mít běžné „ligové“ rozměry. Tribuna pro sedící divá-
ky bude mít kapacitu 120 míst.

Město předpokládá, že do konce prázdnin vybere dodavatele stavby a že se začne
ihned stavět. Stavba má celkem čtyři úloly: samotný zimní stadion a jeho technologii,
rekonstrukci objektu šaten a zázemí včetně garáže pro rolbu, teplovodní přípojku (bude
protažena až do šaten fotbalového stadionu) a kanalizaci, chodníky a oplocení.

„Nejdůležitější bude rozhodnutí, kdo se bude o chod zimního stadionu starat včetně zajiš-
tění občerstvení a výběru vstupného. Na provozovatele „zimáku“ město vyhlásí konkurz. Půjde
o celoroční provoz, stadion lze na hokejbal využít i v létě. Má to být duch sportoviště. Rádi
bychom, aby své síly spojil s fotbalisty a později doufáme i s tenisty. Mít jednoho profesio-
nálního správce areálu je náš cíl. Nabídka práce bude včetně bydlení,“ dodává starosta.

Po zprovoznění stadionu se město zaměří na získání prostředků na jeho zakrytí a na
dopracování studie celého sportoviště v duchu územního plánu, včetně oživení kou-
paliště. Celkové náklady na vybudování stadionu budou pokryty z dotace ministerstva
financí ve výši 9,5 milionu korun a z prostředků města. Mgr. Tomáš Svoboda, 

referent pro vnější vztahy MěÚ

Jinak slunečné počasí o letošní pouti zkomplikovala sobotní průtrž mračen. Díky obdivuhodné vytr-
valosti diváků a nadšení divadelníků se s více než hodinovým zpožděním představení Divadla Nab-
lízko Hadrián z Římsů aneb hypochondr z Nablízka přece jen uskutečnilo. Déšť ustoupil a vynika-
jící atmosféra zůstala. Po představení nejdeckou oblohu navíc rozsvítil ohňostroj.
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Při pohledu jak v „ohlašování“, dmýchání
upocené prázdné nenávisti a souzení dru-
hých bez jakýchkoli životních zkušeností a vý-
sledků se angažují už i mladí lidé, naši sou-
sedi (občanské protokoly), dostáváme novou
sílu a víme, že je potřeba neustat a nezapo-
mínat. Kde žijeme? Odkud a kam jsme při-
šli? Kdo jsou naši sousedé? Kdo jsme my?

P.S. Jestli existuje nějaký výtečný výraz
pro moderní řešení tohoto problému spojení
a přehledu věků, pak jsou to informační tech-
nologie. Naše nové městské webové stránky si
totiž nekladou menší cíl, než nezapomenout
a být nástrojem pro ty, kdo chtějí v reálném
čase nahlédnout naráz všemi směry časové
osy našeho města, našeho života.

Mgr. Luděk Sequens, 
starosta města

Nový web města Nejdek

Novou podobu internetových strá-
nek města Nejdek budou moci uži-
vatelé internetu využívat už od čer-
vence.

„Původní záměr zpřístupnit novou po-
dobu nejdeckého webu počítal s letošním
zářím. Nakonec jsme se rozhodli zpřístup-
nit nové stránky hned, jak na nich bude
alespoň tolik informací jako na těch dosa-
vadních,“ říká mluvčí radnice a tvůrce
nových stránek Tomáš Svoboda.

Informační server města na adrese
www.nejdek.cz je budován na bázi in-
ternetového portálu, který umožňuje
jeho operativnější aktualizaci.

„Internetový portál je svým způsobem
adrenalinovým sportem. Není nikdy zce-
la hotov, stále bude co doplňovat a zlep-
šovat. Je to živý organismus. Naší hlavní
ambicí je, aby portál byl účelný nejen
pro Nejdečany, ale aby měl co nabíd-
nout také nejdeckým rodákůma kraja-
nům v zahraničí. Víme, že nejdečtí rodá-
ci a krajané se o město a dění v něm živě
zajímají. Portál města lidi snadněji
dovede k překvapivému množství infor-
mací, které již na internetu o Nejdku 
a šikovných Nejdečanech existují. Zpří-
stupňujeme, co je zatím hotovo. S tím, co
všechno na internetu chceme v tuto chví-
li mít, si sami musíme počkat do září,“
dodává Svoboda.

Mgr. Tomáš Svoboda, 
referent pro vnější vztahy MěÚ

Konečně bezpečně na fotbal i hokej
Na Karlovarské se dokončuje nový chodník

I když bylo vybudování nového chodníku na Karlovarské ulici od Bezručovy ulice
směrem k fotbalovému a zimnímu stadionu odloženo o rok (kvůli rekonstrukci krajské
silnice 220/II Nejdek – Karlovy Vary), projekt stavby byl změněn k lepšímu.

„S novým chodníkem se pracovalo také na kanalizaci, byly vybudovány tři nové přípoj-
ky a byl vybudován také nový dešťový svod v délce 150 metrů jako náhrada za nepříliš bez-
pečný příkop. Současně bude instalována v celé délce chodníku chránička pro budoucí
veřejné osvětlení. Novým chodníkem se odstraní jeden z posledních nebezpečných úseků
pro chodce,“ vysvětluje starosta Luděk Sequens.

Úplné dokončení chodníku závisí na termínech realizace krajské stavby – narovná-
ní zatáčky u provazárny a související stavby jejího odvodnění. Dokončení chodníku se
předpokládá v říjnu 2005.

Další z nebezpečných úseků pro chodce v ulici Závodu míru chce město vyřešit 
v příštím roce, pokud již v této části města bude v souvislosti s opravou koryta Rola-
vy vyklizen manipulační prostor.

Nový „zimák“ vrátí hokej do Nejdku
M.Řičan: „Věřím, že do dvou let nebudeme mít jen družstvo žáků a dorostenců.“

Novou kapitolu nejdeckého hokeje začne psát existence nového zimního stadionu 
u koupaliště. Hokejové podhoubí na Rolavě je, HC Vlnap Nejdek má 35 žáků a 22
dorostenců.

„Věřím, že až se zprovozní nový zimní stadion, do dvou let nebudeme mít jen žákovské
a dorostenecké družstvo. Věřím, že město se vrátí i do soutěže mužů,“ říká trenér nejdec-
kých hokejistů Miloš Řičan. Hokejisty s ním dnes trénuje ještě Josef Polák.

Tradice hokeje ve městě je velká. Hokejová Sparta Nejdek začala hrát v sezoně 1947
/1948. První zápasy se hrály na Bernovském rybníku. Rozmachu hokeje přispěl přede-
vším svépomocí vybudovaný zimní stadion v místech dnešního autobusového nádraží.

„Kluziště bylo menší, zhruba takové, na jakých se tradičně hraje v Kanadě. Na stadio-
nu, který měl dvě minikabiny a ochozy pro diváky, se začalo hrát zhruba od roku 1949.
Zde Nejdek hrál dokonce i pro-
ti národnímu mužstvu,“ vzpo-
míná Miloš Řičan, který je
od roku 1956, kdy přišel do
Nejdku, duší nejdeckého
hokeje.

„Do soutěží jsme stavěli dvě
družstva žáků, dvě družstva
dorostenců a jedno družstvo
mužů. Největší rozkvět hokeje
ale přišel s novým zimním sta-
dionem u koupaliště. Na něm
se začalo hrát asi od roku
1976,“ vzpomíná další z nej-
deckých hokejových tahounů
Zdeněk Uherek.

Mužský hokejový tým Nej-
dek od roku 2000 nemá, žáci
i dorostenci jezdí trénovat do
Sokolova.

Mgr. Tomáš Svoboda, 
referent pro vnější vztahy MěÚ

První zimní stadion stál v Nejdku 
v místech dnešního autobusového

nádraží. Na fotografii je družstvo
mužů (1. polovina 50. let).
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ZIMNÍ STADION NEJDEK – SITUACE
SS Projekt, s.r.o., Volejníkova 21, 61300 Brno
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PŘERUŠENÍ DODÁVEK 
TEPLA V NEJDKU

Vzhledem k celopodnikové odstávce v So-
kolovské uhelné, a.s., bude ve dnech

6. - 21. srpna 2005 přerušena 
dodávka tepla pro město Nejdek.

„Neděje se nic mimořádného, jde, jako
každý rok, o plánovanou odstávku kvůli
revizím technologií. Dodávka tepla
bude ukončena 5. srpna po 11. hodině,
obnovena bude 22. srpna dopoledne,“
informuje jednatel AYIN, s.r.o., Jiří Čížek.

Mgr. Tomáš Svoboda, 
referent pro vnější vztahy MěÚ

Úprava křižovatky 
BERNOV

včetně odvodnění
Zastupitelstvo města na svém 14. zasedá-

ní schválilo uvolnění finančních prostředků
na provedení úpravy křižovatky (horní) Ber-
nov včetně odvodnění. 

Jedná se o křižovatku napojující naší míst-
ní komunikaci na silnici II. třídy ve správě
Krajské správy a údržby silnic Karlovarské-
ho kraje. Úprava má napomoci zlepšení vidi-
telnosti v dotčeném úseku, vyřešit problémy
s odvodněním a zároveň omezit rychlost 
v této části Bernova. 
Realizace je předběžně naplánována na
měsíc červenec (vyjma posunutí části plotu,
ke kterému dojde až na podzim). 

Monika Drobilová, 
vedoucí Oddělení Evropských fondů 

a rozvoje města

Rada Karlovarského kraje 
deklarovala podporu „záchranky“ v Nejdku

Rada Karlovarského kraje schválila 9. června 2005 své programové prohlášení
pro volební období 2004 – 2008.

Jedním z cílů rady kraje je v oblasti zdravotnictví vybudovat v letech 2005 – 2006 výjez-
dová stanoviště ZZS v Nejdku, Mariánských Lázních, Aši, Žluticích případně i v Lubech.

Programové prohlášení vedení Karlovarského kraje je rozepsáno na čtyřech stránkách
formátu A4. První část je věnována vizím, druhá jmenuje jednotlivé cíle vedení kraje. Vedle
obecných prohlášení o podpoře zvyšování vzdělanosti a o podpoře růstu hrubého domá-
cího produktu přináší také konkrétně zformulované cíle, například výstavbu rychlostní sil-
nice z Chebu přes Karlovy Vary na Prahu, zvýšení kapacit silnic z Ostrova na hranice
Ústeckého kraje, obchvat Božího Daru, podporu modernizace některých vybraných žele-
ničních tratí nebo vytvoření krajské nemocnice s pracovišti v Karlových Varech, Sokolově
a Chebu s cílem udržet základní strukturu oborů.

„Kraj, jako zřizovatel záchranky a investor stavby, současně vyzval město Nejdek ke koordi-
naci výstavby teplovodní přípojky k budoucímu objektu záchranné služby v Karlovarské ulici 
a zároveň město požádal, aby realizaci přípojky dokončilo k 31. říjnu 2005. Z toho vyplývá, že
koncem října bude už stavba výjezdového místa záchranky v plném proudu,“ doplňuje nejdec-
ký starosta Luděk Sequens. Mgr. Tomáš Svoboda, referent pro vnější vztahy MěÚ

Karlovarský kraj: Průměrná mzda vzrostla na 15 001 Kč
V Karlovarském kraji do března meziročně vzrostla průměrná měsíční mzda o 762

korun na 15 001 korun. V Česku, kde průměrná měsíční mzda představovala za první tři
měsíce letošního roku 17 678 korun, patří Karlovarskému kraji předposlední místo. Za ním
zůstala pouze Vysočina se 14 984 korunami. Vyplývá to z údajů Českého statistického
úřadu (ČSÚ).

Karlovarský kraj se ve výši průměrné měsíční mzdy nemůže rovnat ani sousednímu
Plzeňskému kraji a Ústeckému kraji. Lidé v Plzeňském kraji pobírali v prvním čtvrtletí 
v průměru 16 115 korun a v Ústeckém kraji to bylo 16 072 korun. V Praze pak lidé měsíč-
ně dostávali dokonce o 7 390 korun více než v Karlovarském kraji.

Platové ohodnocení zaměstnanců v Karlovarském kraji vyplývá do značné míry z velké-
ho počtu sezonních zaměstnavatelů. Obecně nejnižší mzdy vyplácejí lázeňské hotely 
a sanatoria, podprůměrné platy jsou také ve sféře služeb. Naopak nejvyšší mzdy trvale
vyplácí několik velkých průmyslových podniků. Nejvíce si vydělají zaměstnanci chemičky
Chemacryl Sokolov, těžební firmy Sokolovská uhelná a společnosti Witte Nejdek, která
dodává součásti pro automobilový průmysl.

Průměrná mzda ve Witte Nejdek každoročně roste, letos by měla dosáhnout 18 980 korun.
Dělníci si mají letos ve Witte vydělat v průměru 14 800 korun a technici 28 390 korun.

Mgr. Tomáš Svoboda, referent pro vnější vztahy MěÚ

Výdej náhradní pitné vody je u Žáby
Jak již byli občané města informováni v únorovém vydání NRL, pro pitnou vodu z vod-

ního zdroje prameniště Limnice povolila krajská hygienická stanice mírnější hygienické
limity pro obsah berylia a hliníku do 31.12. 2006. 

Z vodního zdroje Limnice jsou v Nejdku zásobovány ulice Karlovarská, Osvětimská,
Limnická, Jiráskova, Lipová, Okružní, Údolní, Bezručova a J. A. Gagarina.

Na základě doporučení hygieniků, které se týká lidí s narušením ledvinových funkcí a ko-
jenců, provozovatel městského vodovodu AYIN, s.r.o., umožní občanům bydlícím v uvede-
ných ulicích odběr náhradní pitné vody pro
přímou spotřebu v Předávací stanici parovo-
du Nejdek (na parkovišti VLNAPu u Žáby).
Vodu je možno odebírat v množství odpoví-
dajícím dvoudenní spotřebě do přinesených
nádob sedm dní v týdnu od 9 do 19 hodin.

Pitná voda vyhovující všem hygienickým
normám poteče z prameniště Limnice nej-
později od 1. ledna 2007.

Mgr. Tomáš Svoboda, 
referent pro vnější vztahy MěÚ
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Letošní jaro přineslo do Nejdku dosud ne-
bývalou vlnu černých skládek. Jen v sobotu
4. června likvidovali pracovníci Fortygo,
s.r.o., černé skládky na 62 místech. Pohazo-
vání nejrůznějších odpadů se děje hlavně na
sídlištích a kolem sběrných míst.

„Odpady jsou podle zákona č. 185 z r. 2001
povinni třídit všichni občané. Co lze uložit do
iglú, papír, sklo a plasty, musí přijít tam. To
nemá v popelnici co dělat. V Karlových
Varech, v Sokolově i v Chebu se žádný odpad
složený mimo odpadní nádoby na hromád-
kách neodváží. V Nejdku to zatím není zvy-
kem. Nejdečtí jsou zvyklí, že se o vše postará
technická služba. Situace je však už neúnos-
ná,“ říká šéf Fortygo Antonín Bokštefl.

Náklady, které vyžaduje nedisciplinova-
nost občanů při nakládání s odpady, začí-
nají podle Bokštefla citelně chybět při opra-
vách cest a chodníků. Tím, že se před čtyř-
mi lety začaly navíc přistavovat na sběr-
ných místech na jaře a na podzim další
kontejnery, se první vlna nárůstu odpadů ve
městě zvládla. Objem odpadů ve městě
však roste dál. 

„Vlna odpadů roste periodicky, vždy na jaře,
na podzim a kolem Vánoc. Letos ale začíná
být situace kritická. Chápu, že kupní síla oby-
vatel roste. Na množství a charakteru odpadu
je to znát. Je třeba lidem znovu připomenout,

že se odpad jen tak někde ponechat nedá.
Likvidovat černé skládky nás ročně přijde
zhruba na pětset tisíc korun. To je příliš vyso-
ká cena za to, že lidé jen odhazují odpad
kolem sebe,“ doplňuje Bokštefl.

Nejhorší situace je v chatové oblasti Lesík.
Zde žije sice trvale necelá desítka rodin, ale
stěhují se sem vinou chatařů dokonce i odpa-
dy z okolních měst. Dalším problematickým
místem je sídliště Lipová. Kritická je také
horní část náměstí před poliklinikou. Zde by
měla stačit odpadní nádoba 110 litrů. Ani
kontejner o objemu 1100 litrů, který Fortygo
do této lokality staví, však nestačí.

„Uvažujeme o prodloužení otvírací doby
sběrného dvora ve středu nebo ve čtvrtek až
do 18 hodin, abychom vyšli lidem ještě více
vstříc. Dvůr už nyní funguje pro všechny obča-
ny města bezplatně. Běžný odpad jako staré
televizory, sedací soupravy nebo ledničky je
lepší dát sem, než je nechávat u svozových
míst zvaných bunkry. To se týká i stavebního
odpadu. Na dvoře se jej snažíme separovat 

Černé skládky na svozových místech jsou zbytečné, sběrný dvůr je zadarmo

SBĚRNÝ DVUR
Závodu míru 443

Po - Pá: 6.00 - 14.30 hodin
So: 8.00 - 12.00 hodin

Občanský průkaz s sebou!

a používáme ho potom na výplň výtluků 
v cestách. To děláme na bázi dobrovolnosti.
Situace začíná být skutečně neúnosná. Od-
pad je třeba třídit a třeba je také více využívat
sběrného dvora,“ dodává Antonín Bokštefl.

Mgr. Tomáš Svoboda, 
referent pro vnější vztahy MěÚ

P R O D Á M
v Nejdku samostatně
stojící bezbariérový 

jednopatrový RD
volný k okamžitému

nastěhování.

Parcela včetně zastavěné plochy
měří 419 m2. V přízemí je garáž, ko-
telna, sklep a další dvě místnosti 
k různému využití. V prvním patře
4+1, koupelna + WC. 
Dům je suchý, s rovnou, dobře udr-
žovanou střechou. Vytápění ústřed-
ní na plyn i  tuhá paliva, 220/380V.
Tři minuty od vlakového nádraží.

Telefon: 
776 174 424, 608 383 139



NEJDECKÉ RADNIČNÍ LISTY 6 Červenec – Srpen 2005

Stále častěji a stále naléhavěji se množí
žádosti obyvatel o osazení dalších zákazo-
vých a omezujících dopravních značek.
Stále častěji slyším jak „u nás v ulici jezdí
příliš rychle“. Kupodivu se často jedná 
i o uličky jednosměrné, krkolomné, hrbola-
té… prostě k závodění naprosto nevhodné.
Mám čím dál víc pocit, že budeme muset
napsat poslancům o novelizaci zákona a na-
místo předepsané „padesátky“ zavést „jízdu
krokem“ nebo snad osadit dopravní značky
na každý roh. Nejsmutnější na tom je, že
žádné nařízení, žádný zákon, žádná pokuta
a už vůbec žádná dopravní značka, neza-
brání tomu, aby nejdečtí „Schumacherové“
ve svých formulích značky Škoda 120L pře-
stali jezdit „jako blázni“, nezabrání ani
tomu, že řidiči přestanou spěchat, nedonu-
tí je zastavit před přechodem, když chcete
projít, nenaučí je tomu, že není vhodné par-
kovat před výjezdem nebo před cizí garáží…
Toto vše není o předpisech a nařízeních, ale
jen a pouze o lidech, o morálce, ohledupl-
nosti, o každém z nás. 

Na závěr všech závěrů jsem pro osvěže-
ní připravila jako tradičně dopravní kvíz 
a vzhledem k tomu, že nejdůležitější na svě-
tě pro každého z nás je zdraví, budu se ten-
tokrát věnovat bezpečnosti. 

PROČ MÁ 50km/h smysl?
– dodržování 50 km/h – zachrání 3 x více lidí
– nehoda v nižší rychlosti zvyšuje šanci na přežití
– nehoda v nižší rychlosti prokazatelně snižuje

riziko smrti pro zranitelné účastníky silničního
provozu

– ohleduplná jízda a dodržování 50 km/h 
pomáhá vytvořit bezpečné prostředí v obci

– při nižší rychlosti se zkracuje i dráha 
pro zastavení vozidla 

– při 60 km/h se prodlužuje dráha zastavení 
o 9 m oproti 50 km/h

1) Je vhodné používat pásy v těhotenství?
a) u mužů rozhodně ano
b) u těhotných žen není vhodné 

používat pásy
c) u těhotných žen je vhodné 

a je předepsané vždy používat pásy

Správná odpověď: c) 
Bezpečnostní pás dokáže v případě doprav-
ní nehody účinně ochránit ve většině přípa-
dů život jak těhotné ženy, tak i nenarozené-
ho dítěte. Při použití pásu je nutné je za-
pnout tak, aby pás nebyl zapnut přes bři-
cho, ale aby jeho horizontální část byla pod
ním a jeho diagonální část byla vedena přes
hrudník. Tak zajistíme, že v případě neho-
dy nedojde k žádné závažné újmě na zdraví
nenarozeného dítěte. Pokud se týká proble-
matiky používání bezpečnostního pásu
těhotnými ženami z pohledu platné právní
úpravy, jednoznačně vyplývá, že není rozdíl
mezi osobou, která je a není těhotná což
znamená, že nepoužití bezpečnostního
pásu při jízdě motorovým vozidlem je poru-
šením tohoto zákona.

2) Používání autosedačky je určeno:
a) pro děti do 15 let
b) pro děti do výšky 150 cm
c) pro zlobivé děti a zuřící tchyně

Správná odpověď: b)
Dítě vždy přepravujte v autosedačce, která
odpovídá věku dítěte. Sedačky jsou určeny
pro děti menší než 150 cm. Vyšší dítě se
poutá bezpečnostním pásem.

OMYLY
– připoutáte malé dítě (menší 150 cm) 

standardním bezpečnostním pásem – pás jde 
přes krk – dítě se při nárazu uškrtí!

– držíte dítě v náruči v autě – při nárazu ho nikdy
neudržíte (i při nízké rychlosti 50 km/h a při 
váze dítěte 10 kg by maminka musela být 
schopna udržet 300 kg), naopak ho 
rozmačkáte tíhou svého těla

– pokud připoutáte sebe a dítě jedním 
bezpečnostním pásem – při nárazu dítě 
rozdrtíte svojí tíhou

3) Jedete na kole za špatné viditelnos-
ti. Kolo musí mít předepsané vybavení
v rozsahu:
a) povinné je vybavení přední bílou 

odrazkou, zadní červenou odrazkou 
a oranžovými odrazkami na pedálech 
a v paprscích kol, cyklista musí být 
oblečen v bílé nebo jinak dobře 
viditelné barvě 

b) povinné je vybavení přední bílou 
odrazkou, zadní červenou odrazkou 
a oranžovými odrazkami na pedálech 
a v paprscích kol, dále za snížené 
viditelnosti musí být kolo vybaveno 
rovněž světlometem svítícím bílým 
světlem vpředu a stálým nebo 
blikajícím červeným světlem vzadu

c) povinně se musíte v hospůdce pořádně

osvěžit, abyste svítil jak měsíček 
na hnoji. 

Správná odpověď: b)
Navíc lze viditelnost zvýšit vhodnou barvou
oblečení a doplňky z fluorescenčních a re-
flexních materiálů, které zvyšují světelný
kontrast vůči pozadí a prodlužují tak vzdá-
lenost, na jakou může řidič chodce nebo
cyklistu zaznamenat. Reflexní materiál je 
v noci vidět na 3x větší vzdálenost než bílé
oblečení a více než na 10x větší vzdálenost
než oblečení modré. Při rychlosti 75km/h
potřebuje řidič nejméně 31 metrů (1,5 se-
kundy) na to, aby si uvědomil nebezpečí 
a odpovídajícím způsobem zareagoval. 

4) Bezpečnostní pásy nemusí řidič po-
užít v případě, že
a) couvá nebo se jedná o učitele jízdy 

při výcviku a osobu, která tak nemůže 
učinit ze zdravotních důvodů na 
základě lékařského potvrzení 

b) jede jenom pro rohlíky
c) chce brzy umřít

Správná odpověď: a)
Dodávám, že lékařské potvrzení musí mít
za jízdy u sebe.  

POUŽÍVÁNÍ BEZPEČNOSTNÍCH PÁSŮ
Při jízdě v obci
– pásy jsou nejúčinnější do rychlosti 50 km/h
– 42% řidičů usmrcených v obci bylo 

nepřipoutaných
– 51% spolujezdců usmrcených v obci 

bylo nepřipoutaných
Dle statistiky
– řidiči nepřipoutaní umírají 14x častěji než 

připoutaní, v obci 12,8x
– přední pasažéři nepřipoutaní umírají 5,6x 

častěji než připoutaní, v obci 4,7x
Zadní sedadla
– 71% usmrcených osob na zadních sedadlech

bylo nepřipoutaných
– zadní pasažéři umírají 3,9x častěji než 

připoutaní, v obci 4,2x

Vyhodnocení:
5 správných odpovědí: Nemáte nikdo, pro-
tože jsou jen čtyři otázky.
4 správné odpovědi: Gratulujeme, jste vzo-
rem odpovědného řidiče.
2 – 3 správné odpovědi: Průměr, občas si
zopakujte předpisy.
1 správná odpověď: Tak s vámi bych jezdit
opravdu nechtěla.
0 správných odpovědí: Ještě žijete?

Mnoho šťastných kilometrů při jízdě i v ži-
votě přeje

Monika Drobilová, vedoucí oddělení
Evropských fondů, rozvoje města a dotací Zd
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XVI. Pouť dobré vůle na fotografiích

Při vystoupeních skupiny historického šermu Bellatroris, nebyla nouze o ne-
bezpečné situace. 

Podobný obrázek je v Nejdku k vidění jen jednou ročně. Hudební program
nabídl širokou škálu různých žánrů. 

Kejklíř Vlček z Vlčkova předváděl své žonglérské
umění a po setmění překvapil svou ohňovou show.

Svoji nejdeckou premiéru měla skupina Igric hrají-
cí nejen středověkou, ale i starou irskou a skot-
skou hudbu.

...naopak poprvé předvedl své pásmo Ústav soci-
ální péče v Rudném.

Nedílnou součástí nejdeckých slavností jsou ukáz-
ky historických řemesel. Na fotografii tkadlena.

Základní umělecká škola představila ve svém stán-
ku dvě nové knihy. Pro zájemce byla v neděli us-
pořádána autogramiáda.

Vystoupení tanečníků z DDM se stala již tradicí
nejdecké pouti,...

Hudební program na hlavním podiu přilákal v so-
botu i v neděli mnoho posluchačů. 
Na fotografii Vladimír Mišík.
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„Nebylo by vhodné uctít památku našeho
rodáka pamětní deskou?“ byla poslední věta
článku „Za osvobození Československa padl
v zahraničí.“ Do červnového čísla Nejdecké-
ho zpravodaje jím v roce 1995 přispěl pan
František Jílek, jehož literární láskou jsou
mj. knihy o letectví a o našich letcích. Tato
Jílkova výzva byla vyslyšena až za deset let.

Občanské sdružení JoN – „Jde o Nej-
dek“ usilovalo sice o důstojnou připomínku
hrdinovy smrti již delší dobu, ale chyběly
finanční prostředky. Na podzim roku 2004
jednalo OS JoN o Otakaru Korcovi se sta-
rostou města a ten slíbil, že město postaví
svému rodákovi k jeho stému výročí naro-
zení v roce 2008 památník. A tak se v plánu
činnosti OS JoN na rok 2005 ocitl bod C 4:
„Začít připravovat k výročí v  r. 2008 místo
pro pomník nejdeckého rodáka Otakara
Korce, čsl. letce, hrdiny 2. svět. války“ (Nej-
decké radniční listy v únoru 2005). Na ve-
řejné členské schůzi OS JoN 17. března
2005 však přišel pan ing. Stanislav Bílek 
s návrhem, aby OS JoN připomnělo památ-
ku Otakara Korce méně náročným projek-
tem již letos, v roce 60. výročí konce druhé
světové války a k 65. výročí letcovy smrti.
Bylo rozhodnuto nalézt v řečišti Rolavy
dostatečně velký a vhodný kámen, instalo-
vat jej na místo bývalého rodného domu
Otakara Korce, umístit na něj pamětní
desku a pomník slavnostně odhalit k výročí
hrdinovy smrti.

Následovaly týdny usilovného pátrání po
vhodném kameni v řece Rolavě. Marně!
Nakonec pomohla šťastná náhoda a firma
SMP Construction, která v Nejdku již dru-
hý rok úspěšně opravuje regulaci řeky Rola-
vy. Letos obnovuje úsek od stupně (jezu) č.
3 ke stupni č. 4 u sídliště Rolavská. Při těch-
to pracích se nedávno obnažilo skalnaté
říční dno. Jedna ze „skal“ se zdála být žulo-
vým kvádrem, a tak na požádání jej bagrista

lžící nadzdvihl a ejhle! Ukázal se kámen ne
lecjaký, ale přímo monumentální žulový
monolit o váze 5,5 tuny a výšce 270 cm. 
3. května 2005 večer byl kamenný kolos na
druhý pokus z řeky vyzdvižen, prohlédnut 
a změřen. Místní mistr kamenický Martin
Litavský opatřil tmavou kamennou desku 
z žuly druhu „Impala“ a začal do ní tesat
nápis. 18. května byl monolit transportován
do parčíku v Nádražní ulici a zabetonován
do připraveného základu. 23. a 24.5. pan
Martin Litavský vyřezal a vysekal v kameni
prohlubeň pro pamětní desku a 24.5. od-
borná firma monolit mechanicky a chemic-
ky očistila. 31.5. byla do kamene vsazena
pamětní deska a 2.6. byly provedeny koneč-
né úpravy pomníku.

V sobotu 4. června 2005 v 11 hodin se
před parčíkem v Nádražní ulici shromáždi-
lo asi 150 nejdeckých občanů. Slavnostní
fanfáry uvedly starostu města, který přivítal
čestné hosty a nejdecké občany. Po dětském

pěveckém sboru Nej-
decká poupata vede-
ném sbormistryní Zla-
tou Kačírkovou po-
zdravil shromáždění 
v zastoupení hejtma-
na Karlovarského kra-
je ředitel Krajského
úřadu Ing. Roman Ro-
kůsek. Za občanské
sdružení JoN vystou-
pil s projevem Kdo
byl Otakar Korec pan
Pavel Andrš. Záslu-
hou tohoto studenta

historie na Filozofické fakultě Karlovy uni-
verzity v Praze, který bádal v matrikách 
a archivech a jednal s mnoha institucemi,
přijelo 4. června do Nejdku devět příbuz-
ných Otakara Korce, za Český svaz letců
plk. Ing. Urbášek a také letec a diplomat,
generál Ing. Jaroslav Nahálka. Ten na slav-
nosti také promluvil. Po jazzové hudbě
Instant Jazz Bandu Lukáše Pánka, evokují-
cí atmosféru čtyřicátých let minulého stole-
tí, pronesl hlavní projev starosta města
Mgr. Luděk Sequens. Vzápětí zněla hymna
Kde domov můj a hedvábí vojenského
padáku, zahalujícího pomník , se zdvihalo 
a ukázal se nápis:

Na tomto místě stál dům čp. 110,
v němž se 26.11.1908 narodil

št.kpt. Otakar Korec,
československý letec,

hrdina 2. světové války.
Byl sestřelen v boji s fašisty

5.6. 1940 u Amiensu ve Francii.

Na závěr se sluší poděkovat všem, kteří
se o pomník Otakara Korce zasloužili.
Občanské sdružení JoN děkuje starostovi
města za podporu nejen finanční (město
hradilo výrobu a instalaci pamětní desky),
ale také za doprovod a péči o čestné hosty,
mezi nimiž byla i švagrová Otakara Korce
Hana Korcová, neteř Otakara Korce Hele-
na Staňková s manželem, hrdinův synovec
Otakar Korec s manželkou Ivanou a jejich
syn Otakar Korec mladší a další příbuzní,
všichni z Prahy. Velké poděkování patří
firmě SMP Construction, divize 5 – Cho-
mutov, stavbyvedoucím panu Mikulkovi 
a panu Kratochvílovi a dalším jejich pra-
covníkům. Firma SMP Construction pro-
střednictvím svých subdodavatelů (firmy
Lehotský, Lexa a Sali) zajistila vyzdvižení
monolitu z řeky, transport a usazení na
místo. To vše věnovala památce št. kpt. Ota-
kara Korce a městu Nejdek, s nímž má dob-
ré vzájemné vztahy. 

Z Městského úřadu v Nejdku se o po-
mník Otakaru Korcovi zasloužil pan Fran-
tišek Jílek (nejen prvním podnětem před 10
lety), pan Pavel Mühlheim (organizováním
pomocných prací) a Bc. Zdeněk Pánek, kte-
rý připravil celou slavnost technicky a s pa-
nem Pavlem Dohnalem i propagačně. 

Nezapomeňme na oběť Otakara Korce.
Bojoval za nás za všechny!

Mgr. Milan Michálek,
předs. OS JoN – „Jde o Nejdek“

Poděkování za pomník Otakara Korce
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Otakar Korec: Pohodový hrdina
Karlovarské noviny, 6.6.2005.

Pohodový, společenský, veselý a obětavý člověk. Tak charakterizovala stíhacího pilota
Otakara Korce, jemuž v Nejdku, kde se narodil, vztyčili památník, jeho neteř Helena Staň-
ková. Osobně se s pilotem, který zahynul 5. června 1940 u francouzského města Amiens,
sice neznala, ale hodně se o něm dozvěděla z vyprávění svého otce, ale také z nejrůznější
literatury.

„Můj otec byl kvůli emigraci Otakara tři roky vězněn fašisty. V roce 1942 jej zatklo gestapo,
a na svobodu se dostal až těsně před osvobozením,“ vzpomínala Helena Staňková. O okol-
nosti smrti strýce toho moc neví.

„Hodně mi o tom vyprávěli kolegové z letky. Podle nich se stačil strýc katapultovat, ale němec-
ký pilot jej zastřelil na padáku,“ řekla neteř nejdeckého rodáka. U hrobu Otakara Korce zatím
nebyla, ale pokud to vyjde, ráda by se tam podívala. Otakara Korce lákalo podle jejích slov
létání už od raného věku.

„V letecké škole se dokázal vypracovat mezi nejlepší piloty. V roce 1937 se stal zatímním veli-
telem 51. letky, v únoru 1938 byl přemístěn k 36. letce jako první důstojník,“ přiblížila jeho pro-
fesionální kariéru stíhacího pilota Helena Staňková. Kromě toho, že byl výborným letcem,
byl Otakar Korec také sportovcem tělem i duší.

Aktivity nejdecké radnice a občanského sdružení Jde o Nejdek Helena Staňková vítá.
„Jsem moc ráda, že si na strýce v rodném městě vzpomněli. Je škoda, že se nedožil konce války,"
dodala. Na Otakara Korce vzpomíná ve své knize Vzpomínky na padlé kamarády také Franti-
šek Fajtl. "Ota se svými krajany, poručíkem Bartošem a četařem Glauderem, a se svými fran-
couzskými spolubojovníky se dostávali do ohnisek nesmiřitelných bitev. Stříleli, uhýbali se, zase
se vraceli z bojů,“ píše v jedné z povídek. Z desátého bojového letu se už ale Otakar Korec
vrátit nedokázal. Petr Kozohorský

Z dopisu generálporučíka v.z., pana Ing. Františka Fajtla

Vážení, 
děkuji vám srdečně za pozvání na slavnostní odhalení pomníku čsl.letci št.kpt.Otakaru Kor-
covi. Bohužel nemohu se slavnosti účastnit, vysoký věk, zdravotní stav a v neposlední řadě 
i vzdálenost Nejdku od Prahy mi to nedovoluje. 

Osobně jsem velmi rád, že  na svého slavného rodáka nezapomínáte. S Otou jsem odchá-
zel ve skupině pěti důstojníků za hranice v červnu 1939. Spolu jsme ještě bojovali ve Francii,
kde on, bohužel, svou leteckou činnost ukončil. Věnoval jsem mu ve své knížce Vzpomínky
na padlé kamarády medailonek Souboj skončil v plamenech. Byl to vynikající a velmi zku-
šený pilot. Děkuji vám, že jste mu vybudovali trvalou památku, která bude i příštím genera-
cím připomínat jeho statečnost, odvahu a vlastenectví. 

Přeji vaší slavnosti důstojný průběh a městu rozkvět a zdar.
Ing. František Fajtl

INFORMACE Z KNIHOVNY
– půjčovní doba o prázdninách

Městská knihovna bude po rekonstrukci
otevřena poprvé v úterý 12. července.

Půjčovní doba o prázdninách:
Úterý  10:00 – 12:00 13:00 –18:00
Čtvrtek 13:00 – 17:00

Dětské knihy se budou půjčovat v oddělení
pro dospělé.

Pobočka knihovny v areálu ZŠ na Karlo-
varské ul. bude v červenci uzavřena. 
V srpnu bude otevřena v úterý 23. a 30. 8.
od 10 do 12 a od 13 do 17 hodin.

J.Vítková, 
Městská knihovna Nejdek

V této nejmladší mountainbikové discip-
líně soupeří čtyři jezdci ve společné dráze,
která spoustou skoků a klopených zatáček
připomíná motokrosovou trať. Obrovskou
výhodou pro diváky je, že z jednoho místa
většinou vidí téměř celou trať a na rozdíl od
jiných disciplín, kdy jezdci kolem třeba jen
jednou projedou, se na trati neustále něco
děje. Po kvalifikaci jsou jezdci podle dosa-
ženého času nasazeni do „pavouka“ pro 32
či 64 jezdců tak, aby se teoreticky ti nej-
rychlejší potkali až ve finále. Ve finálových
jízdách, kdy už se jezdí ve čtyřech a rozho-
duje pouze pořadí v cíli, bude letos použit
nový a pro diváky nesporně přehlednější
systém bez opravných jízd. První dva

závodníci z každé jízdy jednoduše postoupí
a třetí i čtvrtí jezdci vypadnou.

Nejdecký závod ve fourcrossu je součástí
seriálu Norco Rookie Cup, který je zaměřen
na jezdce do 18 let, ale pojede se i „open“
kategorie, ve které si to mezi sebou rozdají
ostřílenější bikeři.

Start finálových jízd, kterým bude před-
cházet kvalifikace, je ve 14 hodin. Ihned po
skončení závodu začne exhibicí v dirtjumpu
doprovodný program. V této disciplíně
jezdci předvádějí na skocích neskutečné tri-
ky včetně otoček o 360° a salt. Na večer je
pak připraven přímo vedle trati koncert ně-
kolika kapel. Již od pátku, kdy budou jezd-
ci trénovat, se u trati bude prodávat občer-

stvení. Podrobnější informace před závo-
dem najdete na internetových stránkách po-
řádajícího klubu www.etbikez.com.

Přijďte všichni v sobotu 27. srpna na trať
v Limnické ulici podpořit nejdecké jezdce!
Budete- li mít chuť, můžete se přijet podívat
i 16. července na závod ve fourcrossu na Boží
Dar a 17. července na sjezd na Klínovci.

Radek Broz, předseda sdružení ET Bikez

F O U R C R O S S
27. srpna se v Limnické ulici v Nejdku bude konat již čtvrtý ročník 

extrémního závodu horských kol ve fourcrossu. 

SRPEN – měsíc letních diskoték

Pá 5. I. ZAHAJOVACÍ PARTY
Vstup zdarma

So 6. II. ZAHAJOVACÍ PARTY
Vstup zdarma

Pá 12. CLUB DANCE
HitMix Nonstop 

So 13. TEQUILA JOSÉ CUERVO 
party - Latino music

Pá 19. CLUB DANCE
HitMix Nonstop

So 20. OLDIES BUT GOLDIES
Hity 60. – 90. let

Pá 26. CLUB DANCE
HitMix Nonstop

So 27. DISCO party
na konec prázdnin V

ÍC
E

 IN
FO

R
M

A
C

Í N
A

 P
LA

K
ÁT

E
C

H



paní učitelce Janků a jejím žačkám za
malování bledých tváří, spřáteleným indi-
ánům z Mariánských Lázní i z Chomuto-
va za to, že celé akci dodali patřičný lesk,
ČČK a Pharm. Dr. Elišce Štecherové a je-
jím přátelům za velkorysou pomoc se za-
jištěním občerstvení a prodej indiánských
doplňků. Připomínáme i zásluhy přibližně
dvou desítek rodičů a dalších přátel, kteří
vozili, nosili, nakupovali, vařili, sháněli,
vyráběli, šili, radili, zajišťovali první po-
moc anebo stáli na stanovištích.

Experimentování s podobou oslav červ-
nového Dne dětí po třech letech prav-
děpodobně končí. Soutěže pro děti u kou-
paliště (2003), Pohádkový kopec (2004)
a Indiánský den (2005) – po letošním
indiánském okouzlení chystáme stejnou
akci i na druhou sobotu v červnu roku
2006. Moc rádi u táborového ohně uvidí-
me i vás.

Blanka Horáková, Dětský svět Nejdek,
Městská knihovna Nejdek, 
Skautské středisko Kompas

kmenů a kromě síly, odvahy a šikovnosti
osvědčili i svůj důvtip (Aztékové) a po-
střeh (Cherokee). Odměnou jim byly

barevné kuličky, kte-
ré každý pečlivě stře-
žil ve váčku na krku. 

Po náročné cestě
dostali účastníci od
velkého náčelníka na
památku krásný to-
tem a malé občerstve-
ní. Na Planině zně-
jících bubnů všichni
ocenili stylový indi-
ánský obchod, čajo-
vnu U Šamana, džus
anebo pivo ze saloo-
nu, vynikající pečené

chřestýše i báječné (asi) bizoní vuřty.
Veliké nadšení vyvolali opravdoví Siouxo-
vé z kmene Lakotů, kteří v táboře bubno-
vali a zpívali – roztančili i přihlížející ble-
dé tváře. Starší indiá-
ni si zahráli lakros, ti
menší se spokojili 
s ulovenou ještěrkou
anebo myší.

Podle ohlasů těch,
kdo přišli, máme do-
jem, že náročné pří-
pravy, vložené pení-
ze (nezbytné náklady
na akci činily kolem
15.000 Kč) i pro-
chladlé nohy organi-
zátorů stály za to.
Mnohokrát děkujeme
těm, kdo s přípravou akce pomohli. Váš
čas, energii a fantastické nápady nejsme
schopni zaplatit, věříme ale, že všechno
dobré, co jste nezištně vykonali, se vám
nějakým jiným způsobem vrátí. 

Náš dík patří: Městu Nejdek za dotaci 
z fondu TOS, nejdeckým hasičům za od-
voz lavic a stánků, firmě Fortygo za výbor-
nou spolupráci, zapůjčení stánků a odpad-
kových košů, Danu Markovi za skvělé
„nazvučení“ celé akce, panu Karlu Uzlovi
za přípravu chřestýší pochoutky zdarma,
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Hned na začátku jste si na nádherné mapě
Země totemů mohli prohlédnout průběh
Ptačí i Bizoní stezky se všemi stanovišti 

a pozoruhodnými místy. Malí i větší indiá-
ni si přišli na své – kdo nelovil bobry v ka-
noi na Huronském jezeře, rybařil anebo
stopoval bizona, rýžoval zlato, snažil se za-
sáhnout divokou zvěř ručnicí, oštěpem,
lukem anebo maxiprakem. V indiánském
oblečení, s čelenkou na hlavě a válečnými
barvami na obličeji putovali mladí váleční-
ci cestou necestou od jednoho stanoviště
ke druhému, navštívili deset indiánských

Vinnetou v Krušných horách?
Před časem se asi půl míle od Huronského jezera za zlatonosným Medvě-

dím potokem utábořilo několik indiánských kmenů a spřátelené bledé tváře.
Anebo jinak: v neděli 12. června uspořádali Dětský svět Nejdek, Městská kni-
hovna, Skautské středisko Kompas a další dobrovolníci na louce za tenisový-

mi kurty na Limnické „Indiánský den“. Na akci určené pro děti a mládež
jsme letos přivítali 150 indiánů, a také jejich rodiče, prarodiče a přátele.
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Podzimní závod v orientačním běhu pro Nejdek
28. září od 10 hodin vypuknou všenejdecké závody 

v orientačním běhu na Křížovém vrchu

Zváni jsou všichni, kteří si chtějí zaběhat v lese nebo si jen den okořenit netradiční procházkou.
Není vůbec důležité, zda jste již někdy běželi nějaké závody v orientačním běhu nebo alespoň drželi v ruce buzo-
lu. V Nejdku máme pro disciplínu orientačního běhu odborníka na slovo vzatého – pana Jaromíra Freye – a toho
jsme, spolu s dalšími orientačními běžci, požádali o technické zajištění kvalitních a pro všechny zájemce dostup-
ných tratí. Trať č. 1 bude pouze podle fáborků – tedy pro ty nejmenší. Trať č. 2 bude vést převážně po cestách a
nebude tudíž nutné mít buzolu. Třetí a čtvrtá trať již bude pro ty, kteří si budou chtít vyzkoušet opravdovou trať
pro orienťáky. Buzola na těchto tratích se již předpokládá.
Závody jsou koncipovány opravdu pro všechny: pro rodiny s dětmi, pro zamilované páry, pro jednotlivce,
pro děti, pro sportovce, pro maminky s kočárky i pro vozíčkáře s doprovodem.

Že byste i šli, ale nevíte nic o orientačním běhu? Jednak to nevadí, protože první dvě tratě žádné znalosti z této
disciplíny nevyžadují, navíc, budete-li mít zájem se přesto něco dozvědět o této disciplíně, tak si zajděte do Info-
centra v Nejdku a tam vám za 5 Kč prodají drobnou brožurku „ABC orientačního běhu“. Platí do vyprodání
zásob! Brožurku též můžete najít na internetových stránkách Českého svazu orientačního běhu (http://www.ori-
entacnibeh.cz) nebo i na našich sborových stránkách (www.100py.cz). 

Máme před sebou letní prázdniny, možná budete chodit na výlety a i s ohledem na podzimní orienťák byste si
třeba koupili buzolu. Levnou a přitom funkční. I tu máme pro vás připravenou díky kontaktům pana Freye. Ome-
zený počet buzol si lze zakoupit opět v nejdeckém Infocentru. K dispozici jsou dva druhy, jeden rozměrově menší,
vhodnější spíše pro děti a jeden rozměrově větší pro dospěláky. Cena za kus nepřesáhne 200 Kč.

Zcela na závěr: Konkrétní informace o akci získáte v září v Radničních listech a na internetových sborových
stránkách. S přáním letní pohody Jaromír Trtík

Akci pořádá: Církev Křesťanská společenství, sbor Nejdek www.100py.cz
Partneři akce: OK Potůčky (http://www.volny.cz/okpotucky/oklubu.htm)

TJ Jiskra Nejdek, odd. OB (http://www.volny.cz/ob.jiskra.nejdek/)
Českobratrská církev evangelická, farnost Nejdek (http://nejdek.evangnet.cz/)

Akce byla podpořena finanční spoluúčastí Města Nejdku z dotačního programu Tvorba občanské společnosti.



B A D M I N T O N
Badmintonisté Jiskry Nejdek jsou druholigoví
Badmintonisté Jiskry Nejdek vybojovali v závěru května poprvé v historii oddílu postup do
II. ligy. Letošní postupový turnaj vítězů krajských přeborů se hrála v Praze – Satalicích.
Šance Nejdku zvýšily už před turnajem čerstvé posily.

„Ještě před kvalifikací přestoupili do Nejdku z USK Zentiva Plzeň Popilka, Paleček a Felixová.
Turnaj se hrál systémem každý s každým,“ rekapituluje manažer badmintonového oddílu
Stanislav Newiak.

Postup do II. ligy pro Nejdek vybojovali Pavel Popilka, Tomáš Paleček, Jiří Šťastný, Libor
Marek, Miloš Kamaryt, Zdeněk Gonda, Miroslava Růžičková a Kristýna Felixová.

„Celý tým podával při postupu skvělý výkon. Šest vítězných zápasů předvedla Růžičková, výraz-
ně nám pomohly posily z Plzně, hlavně Felixová a Popilka. V singlu se blýskl Kamaryt a ne-
zklamal deblový specialista Gonda,“ dodává manažer Newiak.

„Věříme, že s dokončením nové tělocvičny v multifunkční hale získají naši reprezentanti odpo-
vídající podmínky a zároveň i možnost důstojně hostit některý z větších turnajů,“ doplňuje sta-
rosta města Luděk Sequens. Mgr. Tomáš Svoboda, 

referent pro vnější vztahy MěÚ

Výsledky Jiskry v boji o postup:
– Sokol Meteor Radotín C (6:2); – Sokol Křemže (6:2); – Chemička Ústí (5:3). 
Sestava Jiskry: Pavel Popilka, Tomáš Paleček, Jiří Šťastný, Libor Marek, Miloš Kamaryt,
Zdeněk Gonda, Miroslava Růžičková a Kristýna Felixová a náhradníci Michal Bernášek 
a Stanislav Newiak. Děkujeme reklamním partnerům oddílu:
Drogerie Macek, Sokolovská uhelná, a.s., Partdesign, a.s., Ligneta autobusy, s.r.o., Arkin,
s.r.o., Centrum cizích jazyků, Elektromix, Hotel Anna, KV-Mont a také město Nejdek.

Stanislav Newiak, manažer oddílu

Turnaj v Itálii
2. – 16.5. 2005 se konal v italském městě Mals turnaj 18. Int. Pfingst-
turnier za účasti 24 družstev z Německa, Švýcarska, ČR a Itálie.
Hráči Jiskry Nejdek v sestavě M. Bernášek, Z. Gonda, S. Newiak, Š.
Pulkrábek, N. Fridrichová, E. Lacinová a M. Růžičková obsadili
pěkné 6. místo, když v boji o semifinále podlehli DJK Ingolstadt 2:3.

14. Thun cup v Nejdku (21. – 22.5. 2005)
Turnaje se zúčastnila necelá padesátka hráčů a hráček ze 14 klubů
ČR (Plzeň, Praha, Kladno, Hradec Králové, Most, Ústí n.L., Proboš-
tov, Ostrov, Králův Dvůr atd...)
V mužské dvouhře dominoval druhý hráč republikového žebříčku,
resp. 69. hráč světového žebř. Jan Vondra ze Spojů Praha a v ženách
obhájila loňské zlato Monika Erbenová z Motorletu Praha. Čtyřhru mužů vyhrál pár
Z.Gonda – J.Vondra (Jiskra Nejdek, Spoje Praha), v ženské čtyřhře dominovaly M. Růžič-
ková s E. Lacinovou (Jiskra Nejdek, Spoje Praha)a v mixu pár Z. Gonda – E. Lacinová
(Nejdek, Praha). Umístění ostatních hráčů Jiskry: DM – 5. – 8. místo J. Klimaj, 9. – 16. 
L. Marek; ČM – 5. – 8. místo pár Kamaryt
– Šťastný; DŽ – 2. místo M. Růžičková, 
5. – 8. místo M. Nesvedová; ČŽ – 5. – 8.
místo M. Nesvedová – H. Šlehubrová; Mix
– 2. F. Týc - M. Růžičková (Praha, Nejdek),
3. M. Kamaryt – Š. Beranová (Nejdek, Dou-
bravka), 5. – 8. S. Newiak – N. Fridrichová
(Nejdek, Most)
Děkujeme partnerům turnaje: 
Karlovarský porcelán Thun, 
Leander Loučky, J+P video, Drogerie
Macek, Lékárna u Zlatého lva, Malířství
písma Blažej, Karel Holoubek, a.s., 
Českomoravský beton a Witte, s.r.o.

Stanislav Newiak, manažer oddílu
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Všem, kteří se přišli rozloučit
dne 27.5. tohoto roku na
nejdecký hřbitov s našim 

drahým,  panem 
Klausem Fuchsem, 

za projevy soustrasti a květinové
dary upřímně děkují rodiny

Fuchsova, Borůvkova, Flídrova.

Smutný je domov, pusto
je v něm, cestička k hřbi-
tovu zůstala jen. 
Dne 14. července tomu
bude šest let, kdy nás
náhle opustil náš drahý
manžel a dědeček, pan

Zdeněk Vladyka z Velkých Chvalovic.
Za tichou vzpomínku děkují manželka,

dcera Zdeňka a syn Josef.

Děkujeme všem, 
co se přišli napo-
sledy rozloučit 
a sdíleli s námi
smutek nad 
úmrtím pana 

Jaroslava Nováka

Manželka a děti s rodinami

Dne 9.7. 2005 
tomu budou 2 roky,
co tiše spí svůj věčný
sen moje drahá man-
želka, naše zlatá
maminka, babička,
sestra a teta paní 

Eva Ptáčková
Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi.

Na fotografii vítězové čtyřhry mužů, Z.Gonda 
a J.Vondra (Jiskra Nejdek, Spoje Praha).
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KULTURNÍ DŮM
Tentokrát neujde naší pozornosti současný stánek kultury. Počátky této budovy spadají

do první třetiny 19. století, kdy na tehdejším ostrůvku vznikla jednopatrová nová střelnice
místního střeleckého spolku. Rok 1831 se spjat nejen s úředním povolením na čepování
piva a alkoholických nápojů, ale také s posunutím koryta řeky Rolavy, konkrétně přemís-
těním hlavního řečiště za střelnici v důsledku průtrže mračen a vydatných srážek.

Postupnými přístavbami a nástavbami se zvětšovalo společenské zázemí. Roku 1922 byl položen základní kámen k dalšímu rozšíření
objektu. 13. ledna 1923 se otevřela nová tělocvična městského tělovýchovného spolku za vydatného přispění obyvatel z Nejdku a okolí.
Začala nést pojmenování Schützenhaus – Turnhalle („střelnice – tělocvična“).

Ve 30. letech se stala „Turnhalle“ působištěm Henleinovy Sudetoněmecké vlastenecké fronty (SHF), posléze přejmenované na Sude-
toněmeckou stranu (SdP). Vedle ní zaujímala ve městě ještě docela silné postavení Německá sociálnědemokratická strana dělnická
(DSDAP), jež měla sídlo v Lidovém domě (dnešní poštovní úřad). Neklidná 30. léta jsou spojena s neustálými osobními střety mezi
těmito politickými uskupeními. Za příklad je možné uvést 25. duben 1935, kdy zde bylo naplánováno veřejné předvolební shromáždě-
ní. Téhož dne došlo mezi oběma stranami (soc. demokraté posíleni o členy KSČ) k velké bitce, v níž nechyběly ani kameny. Tento boj
měl pokračování u soudu na jaře 1938.

Z různých akcí, které se konaly v „Turnhalle“ v následujících letech, se dochovaly ve staré nejdecké kronice (Gedenkbuch der St. Neu-
dek) unikátní snímky interiéru, jenž je zahalen vlajkami s hákovým křížem.

Po generální opravě v padesátých letech se dočkal kulturní dům další celkové rekonstrukce až nedávno (slavnostní otevření se usku-
tečnilo v lednu 2003). Pavel Andrš,  foto: archiv NRL a Zdeněk Pánek

20051927

Obecně se dá konstatovat, že počet obyva-
tel od počátku 90. let postupně narůstal,
Nejdecko „dohánělo“ demografický propad
předchozího desetiletí. Důvodů, proč byl
předtím zaznamenán tak hluboký pokles,
můžeme spatřovat v množství odstěhova-
ných. Mnozí z nich směřovali ještě do SRN.
Jinak počet narozených převyšoval každo-
ročně počet zemřelých.

V letech 1990 až 1991 se od Nejdku osa-
mostatnily tyto obce: Nové Hamry, Černava,
Smolné Pece a Vysoká Pec. Od r. 1992 je
tedy rozloha Nejdku zachovávána ve stejném
rozsahu dodnes.

Z údajů z VIII. dílu kroniky města Nejdku
(1992 – 1999) chybí informace o číslech při-
stěhovaných a odstěhovaných v letech 1995
a 1996. MěÚ v Nejdku (konkrétně paní
Oberreiterová, za což ji tímto způsobem vy-
slovuji svůj dík) poskytl nejnovější údaje za 
r. 2000 až 2004, které bylo nutno částečně
upravit (jinak bychom se dočkali velmi ab-
surdních závěrů). Zcela odlišnými výsledky

disponuje Český statistický úřad a Minister-
stvo vnitra ČR. 

V 90. letech počet narozených klesal, a to
ze 106 (1992) na 72 dětí (1997). Záhy se si-
tuace poněkud zlepšila – dokonce r. 2000
se dosáhlo 96 narozených. Průměrně se
každoročně rodí přibližně 88 dětí. Chlapci
dostávali ponejvíce jména jako Tomáš, Ja-
kub a Jan, oblíbená dívčí jména byla Tere-
za, Michaela a Nikola.

Pokud mluvíme o zemřelých, měli bychom
přistoupit k rozdělení na r. 1992 – 1996 
a 1997 – 2004, protože v r. 1996 byl dokon-
čen místní domov důchodců, jenž začal
nadále ovlivňovat počet zemřelých (ročně
navíc asi o 20 až 30 lidí). V 1. fázi umíralo
nejméně lidí v r. 1992 (jen 57), nejvíce 
r. 1996 (86). Rok 1997 byl rekordním v počtu
zemřelých – 138 lidí. Hranice jednoho sta se
ještě překročila v l. 2004 (116), 2000 (109),
1999 (103) a 2003 (102). Nejnižší počet byl
zaznamenán v r. 1998 (83). V l. 1998 – 2004
ubývala křestní jména jako Josef, František,
Jan a Jaroslav. Z žen to byly Marie a Anny.

Nejvíce lidí se přistěhovalo r. 1997 (228).
Nejvíce se odstěhovalo v r. 1992 (187). Nej-
menší počet odstěhovaných byl r. 1997 (94).

Nejvyšší přírůstek obyvatel se dosáhl v r.
1997 – 68 lidí. Maxima počtu obyvatel dos-
pěl Nejdek na konci r. 1998 – 8.557 obyvatel.
Následující r. 1999 až 2001 přinesly úbytek.
Rok 2002 byl poprvé od r. 1995 ve znamení
kladného přirozeného přírůstku – rozdíl
mezi narozenými a zemřelými činil 4 obyva-
telé. K 31. prosinci loňského roku bylo v Nej-
dku dle konečného sčítání trvale hlášeno cel-
kem 8.534 obyvatel. Ve sledovaném období
zachraňovaly „nejdeckou demografii“ přede-
vším přistěhovalí, ať již z řady domácích
nebo cizinců. Živě narození byli většinou
dětmi rodičů ze silných ročníků 70. let. 

Demografické prognózy počítají do bu-
doucna s dalším poklesem počtu obyvatel
České republiky a obdobný vývoj lze zahr-
nout i na regionální lázeňskou oblast (ovšem
Nejdek může a také nemusí být výjimkou).

Na závěr bych uvedl, že výše zmíněná
křestní jména byla čerpána z rubrik z Týde-
níku Karlovarska a Karlovarských novin.
Jména zemřelých spoluobčanů byla sledová-
na z úmrtních oznámení, zveřejňovaných na
tabulích ve městě. V obou případech šlo vždy
o určitou část – zhruba o 60 – 80 % celku.

Pavel Andrš

Stav nejdecké populace 
posledních let



MĚSTSKÉ MUZEUM
nám. Karla IV. 238, tel. 353 925 702 

Pá – Ne 9:00 – 16:00
Stálá expozice s národopisnými 

sbírkami z Nejdecka a Krušnohoří.

VÝSTAVA
Do 4.9. 2005

NOVÝ ZÉLAND – Fotografie M. Slívy

Fotogalerie ZELENÁ SEDMA
nám. Karla IV.241, tel. 353 925 216

Otevřeno Po – Pá 10 – 17 hodin

VÝSTAVA

Červenec, Srpen 2005
Michal Kříž – Obrázky z Krušných hor

Vstup zdarma

Kino NEJDEK
nám. Karla IV. 241, tel. 353 925 216

PROGRAM KINA viz str. 15
V červenci kino nehraje

V srpnu začátky představení 
pouze od 20 hodin

GALERIE N211
(Čajovna spolu s čítárnou, galerie a kavárna)

Nerudova 211, tel. 353 825 750
Otevřeno: Pá - Ne 16 – 21 hodin

VÝSTAVY

Do 14.7. 2005
Bratři Kozlíkové – fotografie

Od 16.7 2005
Lenka Valevská – Krasobludno

a naivní infantilismus
Vernisáž 16.7. od 18 hodin
Hraje Dragan Stojcevski

MINIGALERIE
řezbářství a uměleckých řemesel

– vlakové nádraží Nejdek
tel. 353 826 189, 737 576 772

Otevřeno: Pá - St –Pá 13 – 16 hodin
Po dohodě návštěva i mimo otvírací dobu 

Ke shlédnutí více než 500 starých 
i nových exponátů
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Senioři,zveme vás na zájezd 
na zámek Krásný Dvůr,

který připravujeme na 19. září. 
Odjezd v 11 hodin z autobusového nád-
raží a od Rolavy. 
Zájemci se mohou hlásit během čer-
vence a srpna v cestovní kanceláři na
náměstí u paní Höhligové.
Poplatek 60 Kč.
Přejeme vám spokojené prožití léta a tě-
šíme se na setkání opět v září.

Rada klubu seniorů
Odjezd autobusu od “Horalu” v 17:00, 17:40 a 18:20. Zpět od Modré hvězdy v 01:00.

Znovuobjevené Krušnohoří
Na tradici česko-německých konferencí při
Pouti dobré vůle navázal seminář Znovuob-
jevené Krušnohoří. Své příspěvky přednesli
Ondřej Matějka, Mgr. Petr Mikšíček – OS
Antikomplex, BcA. Miroslav Koranda – OS
Kuprospěchu, Olga Zámostná – Nadační
fond Klínovec a Mgr. Milan Michálek – OS
JoN – "Jde o Nejdek". Petr Mikšíček (na
snímku), autor projektu Zmizelé Sudety,
také představil svou novou knihu Waldgang
aneb Sudetská Pouť. Ta je nyní k dostání 
v infocentru.

XVI. Pouť dobré vůle – poděkování
Bez pomoci, podpory a pochopení těchto lidí a organizací by se letošní pouť
mohla jen těžko uskutečnit: 
Děkan Římskokatolické církve Mgr. Jan Pražan, Zuzana Helclová, Mgr. Igor
Gubič – ZŠ náměstí, Mgr. Karel Hlávka – ZŠ Karlovarská, André Schwarz – Pen-
zion u Kostela, Divadelní soubor Jirásek, Sbor dobrovolných hasičů Nejdek, Ladi-
slav Polata, Lukáš Pánek, Lukáš Průdek, Regina Laurenčíková, Bc. Miroslava
Volínová, Mgr. Milan Michálek, Jiří Vosmek, Luboš Pánek, Tomáš Galko, Milo-
slav Pomije a všichni ostatní objetaví nejmenovaní dobrovolníci. 
Děkuji Vám. Zdeněk Pánek, ogranizátor PDV
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S R P E N
2. – 3. út, st 20:00 ROMÁN PRO ŽENY
ČR – Tato inteligentní romantická komedie byla natočena podle knihy Michaela Vie-
wegha. Je to příběh dvou žen: dvacetileté Laury (Zuzana Kanóczová), která pracuje 
v redakci dámského týdeníku Vyrovnaná žena, a její ovdovělé matky, tlumočnice a pře-
kladatelky Jany (Simona Stašová). Obě ženy hledají toho pravého, ale stále se jim to
nedaří. Film natočil Filip Renč, režisér úspěšného filmu Rebelové.

100 minut přístupný od 15 let

8.– 9. po, út 20:00 xXx: Nová dimenze
USA – Mezi anarchií a svobodou stojí pouze dva lidé: první z nich, Augustus Gibbons
(Samuel L. Jackson), právě přežil útok na utajovanou centrálu Národní bezpečnostní
agentury a je na útěku. Ten druhý, absolvent výcviku u speciálních jednotek Darius
Stone (Ice Cube), sedí pod přímým dohledem ve vojenské věznici. Gibbons se znovu
ocitá v situaci, kdy potřebuje pomoc outsidera – tentokrát je jeho mužem Stone. Nový
agent musí odhalit vzbouřence ve vlastních řadách a využít možnosti, jak zažehnat
hrozbu prvního státního převratu ve Spojených státech.

97 minut, ŠUP titulky přístupný

11. – 12. čt, pá 20:00 SLUNEČNÍ STÁT
ČR – Kamarádi Karel, Milan, Tomáš a Vinco ztratili práci a s ní všechny dosavadní jisto-
ty. Spolu se svým zaměstnáním ztratili i část identity. V nové situaci se nedokáží začlenit
do společnosti. Podivnými způsoby se snaží vydělat peníze, ale omezuje je vlastní
nezkušenost, neschopnost vzít odpovědnost do vlastních rukou. Výsledkem jejich pod-
nikatelské snahy je krach. Napjatá situace se jim přesouvá i do soukromého života... 
V hlavních rolích O. Navrátil, I. Bareš, I. Martinka, L. Kostelný, P. Špalková.

95 minut přístupný od 15 let

15. – 16. po, út, 20:00 RAY
USA – Ray je dosud nevyprávěný příběh dramatického osudu americké hudební

legendy. S hercem Jamiem Foxxem v titulní roli prožíváme šíři a autentičnost Rayova
osudu v jeho nejvýbušnějším období. Od jeho počátečních bojů o to, aby se s ním
zacházelo tak, jak si zaslouží, přes jeho objevení společností Atlantic Records a bles-
kový vzestup, přes boj s drogovou závislostí a vyrovnáním se s milostným vzplanutím. 

146 minut, titulky přístupný od 12 let 

19. pá 20:00 PÁD TŘETÍ ŘÍŠE
SRN – 20. července 1944 byl spáchán ve vůdcově hlavním stanu „Vlčím doupěti“
atentát na Hitlera. Z bezprostřední blízkosti zažila tuto událost jeho osobní sekretářka
Gertraud „Traudl“ Junge. Tento film byl natočen podle knihy „Bis zur letzten Stunde“,
jejíž autorkou je právě Hitlerova osobní sekretářka.

150 minut, ŠUP, titulky přístupný od 12 let

22. po 20:00 PŘÍBĚHY OBYČEJNÉHO ŠÍLENSTVÍ
ČR – Petr (Ivan Trojan) je mladý muž, který už by měl mít život pevně pod kontrolou.
Stále se však, a ne vždy vlastní vinou, ocitá ve víru absurdních situací, které vytrvale
hatí jeho milostný život i původně slibnou kariéru leteckého dispečera. Jeden náhod-
ný telefonát a trocha černé magie nezadržitelně rozjíždějí kolotoč komických situací.
Příběh pochází z dílny scénáristy a režiséra Petra Zelenky (Knoflíkáři, Rok ďábla).

100 minut přístupný

25. – 26. čt, pá  20:00  STAR WARS: EPIZODA III. – Pomsta Sithů
USA – Válka! Republika se hroutí pod brutálními útoky vůdce separatistů hraběte
Dooku. Na obou stranách jsou hrdinové. Před zlem však není úniku. Krutému generálu
Grievousovi, mozku separatistů, se podařilo nečekaně proniknout do hlavního města Re-
publiky. Zatímco se separatistická armáda droidů pokouší uniknout z obléhaného města
s cenným rukojmím, dva rytíři Jedi se zoufale snaží polapeného kancléře zachránit...

140 minut, titulky přístupný od 12 let

29. – 30. po, út 20:00 STOPAŘŮV PRŮVODCE PO GALAXII
USA/VB – Pozemšťan Arthur Dent (Martin Freeman) prožívá další z řady svých špat-
ných dnů. Jeho dům má být za několik okamžiků zbourán, z jeho kamaráda Forda se
vyklubal mimozemšťan a celá jeho milovaná planeta Země má být zničena kvůli stav-
bě hyperprostorového dopravního obchvatu. Jeho jedinou šancí tedy je připojit se 
k Fordovi a stopnout si proplouvající vesmírný koráb...

110 minut, ŠUP, titulky přístupný

Připravujeme na září 2005
VÁLKA SVĚTŮ; NĚCO JAKO LÁSKA; MADAGASKAR; KUNG-FU-MELA; PAN A PANÍ
SMITHOVI

Filmy označené ŠUP jsou širokoúhlé. Více informací na http://www.kinoserver.cz
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